
 
 
     MUISTIO 

  
Pararatsastuskomitean kokous 5/2024 

Aika: 6.5.2024 klo 19–20.30 Teams 
Paikka: Teams 
Läsnä: Eeva Kaartinen, pj 
 Mia Honkavuori  

Tanja Sellman- Rauhamäki 
 Marika Ylitolva   
 Maritta Enqvist  
 Jonna Aaltonen 
 Salli Saarela, SRL sihteeri  
 
Poissa: Leena Niemistö, Osmo Metsälä (SRL hallitus)   
 
 
Käsiteltävät asiat 
 
1. Kokouksen avaus 

• Puheenjohtaja kutsuu sihteeriksi Salli Saarelan 

• Puheenjohtaja avasi kokouksen klo 19.04 
 

2. Edellisen 4/24 pöytäkirjan hyväksyminen 

• Päätös; hyväksytään pöytäkirja 
 

3. Koulutusasiat 

• Komitea keskusteli pararatsastuksen avustajakoulutuksen järjestämisestä. Salli 
selvittää kurssin kulurakennetta ja miettii mahdollisia vaihtoehtoja kurssipaikan 
suhteen.  

 
4. Special Olympics- toiminta/Maritta 

• SO-toiminnasta ei päivitettävää 

• Komitea keskusteli Virtus-luokittelusta. Parakomitea ei vastaa Virtus-luokittelusta, 
joten sovittiin, että tiedustelut ohjataan Paralympiakomiteaan. Maritta selvittää 
yhteyshenkilöä ja laitetaan tarvittava ohjeistus liiton nettisivuille.  
 

5. Vammaisjärjestöt/Leena 

• Ei päivitettävää 
 
6. Aluetoiminta, seura- ja aluekilpailut 

• Ressu ja Minna Bode aktivoineet “Pararatsastajien kisaryhmä”-fb-sivun, siellä 
suunnitellaan seura- ja aluekisoja ja etenkin tunnustellaan lainahevoskisojen 
mahdollisuuksia. Leena luvannut syksyksi kysellä Porvoon Ratsutallilta. Ryhmä 
yrittää kalastella myös uusia kisaajia. 

•  8.-9.6. Ypäjä seura, alue, kansallinen 

• 14.-16.6. PDD Korpilahti alue, kutsu tulossa  

• 28.6. Ypäjä ratsastuskouluoppilaiden mestaruudet, seura 

• 18.-21.7. Lappeenranta alue, kansallinen 

• 27.7. Marttila, seura 

• 1.9. Ypäjä SRK alue (+seura?) 

• 26.5. Ylöjärvi seurakilpailuissa harjoitusluokkana paraohjelma 



 
 

• 5.5. oli Mennalassa Korpilahdella tallikisoissa paraluokka (tallikisoissa taas syksyllä 
paraluokka mukana) 

• Komitea keskusteli pararatsastusleirin järjestämisestä aikaisintaan syksyllä ja ideoi 
asiaa lisää. Kun sisältö muotoutunut, Eeva yhteydessä Harjun oppimiskeskukseen. 

 
7. Kansalliset ja kansainväliset kilpailut, ranking, kilpailuohjelmat 

• Kipassa kutsuja julkaistu. 

• Jonna keskustellut Husön kanssa para SM-kisojen järjestämisestä koulukisojen 
yhteydessä 13.–14.7. Ovat mahdollisesti halukkaita järjestämään. Jonna jatkaa 
keskustelua heidän kanssaan. 

 
8. Tuomaritoiminta ja -koulutus/Eeva 

• ei kommentoitavaa 
 

9. Muut lajit (Askellaji, vikellys,valjakko jne) 

• Seuraavaan Hippokseen tulossa juttua mm. para-askellajiratsastuksesta 

• FEIF:n kanssa ollut keskustelua para-askellajin sääntöjen laatimisesta ja tahtotila 
on saada tämän vuoden aikana ainakin luonnos. Mia ja Ressu lähtevät komiteasta 
lähtee työstämään ja Eeva tukena. 

• Komitea keskusteli yhteisen lajitilaisuuden/tapahtumapäivän järjestämisestä, jossa 
lajikirjoa voisi tuoda esille enemmän. Paikalle kutsuttaisiin lajien edustajia ja 
aluevastaavia tavoitteena lisätä näkyvyyttä lajin monipuolisuudesta. Komitea jatkaa 
asian pohtimista eteenpäin 
 

10. Sääntöasiat 

• ei kommentoitavaa 
 

11. Luokitteluasiat 

• Ypäjällä syksyllä 2024 
 

12. Materiaalit  

• Esite tehty ja painettu 400 kpl ja ne ovat Ressulla säilytyksessä Selvitetään 
esitteiden lopullinen hinta. 

 
13. Seuraavat kokoukset;  

• 3.9. klo 19 

• 1.10. klo 19  

• 5.11. klo 19 

• 2.12. klo 19 

• Tarvittaessa pidetään kokous myös kesän aikana, josta sovitaan erikseen. 
 
14. Muut asiat 

• Komitea keskusteli kesäajan tapahtumiin osallistumisista. Mahdollisia tapahtumia 
ovat Haista Hevonen Teivo 10.8. ja Kuninkuusravit 26.–28.7. Komitea jatkaa 
keskustelua asiasta. 

• Paralympiakomitean sivuilla puhutaan vielä VAMMAISratsastuksesta – Maritta 
laittaa asiasta viestiä Paralympiakomiteaan. 

• Ressu osallistuu liiton viestinnän teams-tilaisuuteen ja sen pohjalta komitea pohtii 
viestintäsuunnitelman laatimista. 

• Eeva lähestynyt useasti Jukka Koivistoa (viim. 2.5.) paran budjetista ja odottaa 
asiaan vastausta. Komitea edellyttää, että vuoden budjetti 2024 on komitean 
tiedossa. On myös saatava tieto mikä osa budjetista on kenties korvamerkitty jo 



 
 

jonnekin. Lisäksi Eeva oli esittänyt Jukalle, että komitean tulee saada nähtäväksi 
budjetista maksettavat laskut (asiatarkastus).  

• Keskusteltiin kaikille avoimen pararatsastuskurssiviikonlopun järjestämisesta 
alkusyksyllä. Mahdollista olisi osallistua omalla tai lainahevosella. Harjun oppilaitos 
voisi olla tähän tarkoitukseen sopiva jos siellä olisi vapaata viikonloppua tarjota. 
Päätetään, että kysytään Harjun tilanne. 

 
15. Kokouksen päättäminen 

• Puheenjohtaja päätti kokouksen klo 20.13. 


